
 

 Jedním z nejpodstatnějších bodů zařazených na program jednání členské schůze 

družstva je projednání další koncepce činnosti. Při založení Družstva fanoušků Bohemians 

bylo naším cílem především zabránit zániku klubu a zajistit, aby v příští sezóně mohl 

nastoupit do ČFL. Je to stále hlavní priorita, přestože její splnění je nadosah. Někteří členové 

vstoupili do družstva a zaplatili členský vklad pouze za tímto účelem, někteří třeba ani nebyli 

fanoušky Bohemky, zaujala je snaha fanoušků zachránit svůj klub a sami se rozhodli přispět 

k zachování klubu tvořícího součást české fotbalové tradice a historie.Většinu členů však 

zřejmě tvoří fanoušci, kteří chtějí podporovat svůj klub dlouhodobě a pomáhat k jeho 

dlouhodobému vzestupu .na místa, kam na fotbalové mapě České republiky historicky patří.  

 

 Základní otázka při rozhodování o koncepci další činnosti družstva proto zní: Bude 

DFB pouze akcionářem AFK Vršovice a.s. a této společnosti poskytne na rozvoj klubu 

veškeré vybrané finanční prostředky nebo bude vykonávat další činnosti související s činností 

klubu, na tyto činnosti by si družstvo muselo ponechat část vybraných prostředků. 

 

 Vedení družstva se přiklání k druhé variantě. Domníváme se, že dobrá spolupráce 

fanoušků s klubem a jejich co největší zapojení do dění kolem něj může významnou měrou 

přispívat k stabilitě a posilování klubu. Některé představy už byly dokonce vtěleny do dohody 

o společném postupu uzavřené s AFK a jejím akcionářem, mj. i z důvodu, že na další 

spolupráci uvedeného typu vyjádřili zástupci AFK zájem. Pokud na členské schůzi schválíme 

dohodu, už tím vlastně rozhodneme ve prospěch druhé z uvedených variant směřování 

družstva. 

 

 V dohodě s AFK jsou uvedeny jako možné formy spolupráce družstva provozování 

webových stránek, marketingová podpora klubu, jednání s potenciálními sponzory, zřízení a 

provozování fanklubu, práce s fanoušky směřující k posílení dobrého jména klubu, 

organizování aktivit pro fanoušky, např. diskusí týkajících se klubu a fotbalu, kulturních a 

společenských akcí, spolupráce při vydávání programů k zápasům, účast členů družstva na 

pořadatelské službě nebo zajištění výroby permanentek, vstupenek a propagačních materiálů. 

Další aktuální činností může být pomoc s přípravou stadiónu na další sezónu. 

 

 Klíčovým bodem je zřejmě vytvoření fanklubu, který by řadu z uvedených činností 

vykonával. Členství ve fanklubu by mohlo být podmíněno členstvím v družstvu. Členové 

fanklubu by na zajištění činnosti platili příspěvek ve formě dalších členských vkladů do 

družstva, navyšoval by se tím jejich majetkový podíl na družstvu. Z členství by mohly 

vyplývat různé výhody, např. slevy na vstupenky a na klubové suvenýry a dresy nebo 

možnost dřívějšího zahájení předprodeje permanentek a vstupenek na zápasy pro členy 

fanklubu. V úvahu připadá i vytvoření různých kategorií členství, v závislosti na výši 

příspěvku stanoveného pro každou kategorii, s různým rozsahem výhod. 

 

 V závislosti na rozsahu vlastních aktivit bychom měli na schůzi rozhodnout, kolik 

z vybraných více než 3 mil. Kč si na jejich zajištění ponecháme a kolik vložíme do AFK na 

zajištění chodu klubu. Poměr by mohl být např. 2 mil. Kč pro AFK a 1 mil. na zajištění 

vlastní činnosti. Pokud by se částka na vlastní činnost ukázala jako přehnaná, mohli bychom 

další prostředky na chod klubu poskytnout dodatečně (jakož i při výběru dalších prostředků). 

 

 Zamyslet bychom se měli i nad možností zahájení podnikatelských aktivit družstva, 

zejména se jedná o zvážení možnosti výroby vlastních suvenýrů a propagačních materiálů. 



Tato činnost by mohla být dodatečným zdrojem příjmů družstva. Podnikatelské aktivity by 

družstva mohlo vykonávat samo nebo za tím účelem zřídit jím zcela kontrolovaný subjekt. 

 

 Rádi bychom ještě před členskou schůzí vyvolali diskusi členů o koncepci další 

činnosti, přivítali bychom vaše názory na uvedené možnosti činnosti družstva a další náměty 

na aktivity, které by mohly přispět ke splnění našich cílů. Za tím účelem jsme zřídili 

samostatné diskusní fórum. Vyzýváme vás, abyste se svými příspěvky podíleli na formulaci 

koncepce činnosti. 

 


